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ادامه از صفحه یک:
 در این چهارچوب، می توان از این اقدام گوترش به 
عنوان یکی از از اسناد و شواهدی استفاده کرد که 
با اتکا به مواردی نظیر آن زمینه برای پیگردهای 
قضایی گسترده تر علیه مقام های ارشد اسرائیلی در 
وضعیت کنونی و آینده فراهم می شود. موضوعی که 
البته مورد اشاره بسیاری از کارشناسان و تحلیلگران 
حقوق بین الملل نیز بوده و به زعم بسیاری، دلیل 
اصلی عصبانیت صهیونیست ها از اقدام اخیر دبیر 
کل سازمان ملل متحد نیز ریشه در همین مساله 

دارد. 
 

مجلس به دولت ۷ روز برای اصلاح لایحه 
بودجه فرصت داد

مخالفت با کلیات بودجه
خانه ملت: رییس مجلس شورای اسلامی گفت: 
دولت هفت روز فرصت برای اصلاح بخش اول لایحه 
بودجه دارد تا بعد از اعمال اصلاحات آن را به مجلس 
برگرداند. محمدباقر قالیباف بعد از مخالفت مجلس 
با کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۳، گفت: دولت هفت روز 
فرصت دارد تا اصلاحات را در بودجه اعمال کرده 
و مجدداً بودجه را به مجلس برگرداند.وی گفت: 
وقت ما تنگ است. اینکه بعضی از دوستان حرف از 
بودجه دو دوازدهم می زنند، اصلاً به مصلحت نیست. 
سال ۱۴۰۳ سال اول اجرای برنامه هفتم است و باید 
بودجه محکم و دقیق بوده و کارها را انجام دهیم.
رییس مجلس شورای اسلامی بیان کرد: ما در حال 
اصلاح ساختار بودجه هستیم و باید گام های اساسی 
برداشته شود. این بودجه ارایه شده کسری قابل 
توجهی داشت که اولین کسری آن مربوط به حقوق 
بازنشستگان بود.وی گفت: اینکه همه چیز را منوط به 
محل مالیات کنیم اشکالی است که باید مورد پیگیری 
قرار گیرد. لذا باید با تعامل مجلس و دولت کمک کنیم 
که همه چیز به درستی انجام شود.قالیباف تاکید کرد: 
در این یک هفته بنده و اعضای تلفیق و همه دوستان 
در خدمت دولت هستیم تا بودجه ای به مجلس ارایه 
شود که تورم زا نباشد و بتواند در راستای اجرای برنامه 

هفتم توسعه پیش رود.

واکنش کنعانی به مصوبه اخیر 
شورای وزیران خارجه اتحادیه 

اروپا
مهر: سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان به 
مصوبه اخیر شورای وزیران خارجه اتحادیه اروپا ناظر 
بر وضع تحریم علیه برخی افراد و نهادهای کشورمان، 
واکنش نشان داد.ناصر کنعانی سخنگوی وزارت 
امور خارجه کشورمان مصوبه روز دوشنبه مورخ 
۱۹ آذر شورای وزیران خارجه اتحادیه اروپا ناظر بر 
وضع تحریم علیه برخی افراد و نهادهای کشورمان با 
تمسک به ادعای واهی دخالت در بحران اوکراین را 
شدیداً محکوم و آن را اقدامی مخرب توصیف کرد.

سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان در این 
باره اظهار کرد: تلاش مذبوحانه برخی جریان های 
مخرب با اهداف سیاسی خاص در راستای نشر 
اطلاعات غلط و تمسک به حربه ناکارآمد تحریم، 
ضمن آنکه هیچ دستاوردی برای تحریم کنندگان به 
همراه ندارد، موانع خودساخته را در مسیر مناسبات 
جمهوری اسلامی ایران و اروپا بیشتر می کند.کنعانی 
تصریح کرد: اتحادیه اروپا در حالی از حقوق بین الملل 
و منشور ملل متحد سخن می گوید که عملاً چشم 
خود را بر شدیدترین و فاحش ترین نقض اصول 
شناخته شده حقوق بین الملل از جمله حقوق بشر و 
حقوق بشردوستانه بین المللی و ارتکاب تردیدناپذیر 
نسل کشی و پاکسازی قومی مردم مظلوم فلسطین 
در غزه و کرانه باختری بسته و از انجام اقدام مؤثر 
در جهت توقف حملات وحشیانه رژیم غاصب 

صهیونیستی کوتاهی می کند.
سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان ضمن تأکید 
بر موضع اصولی کشورمان مبنی بر مخالفت با جنگ 
و لزوم حل و فصل اختلافات بین روسیه و اوکراین از 
طریق مسالمت آمیز، وضع تحریم در حوزه صنعت 
دفاعی کشورمان را فاقد مبنا دانسته و حق جمهوری 

اسلامی ایران را برای پاسخ محفوظ دانست.

امیرعبداللهیان: رفتار غیرانسانی 
رژیم اسرائیل در غزه ماهیت 

داعشی دارد
ایرنا:  وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران 
گفت: رفتار غیرانسانی رژیم صهیونیستی نسبت 
به شهروندان اسیر فلسطینی در نوار غزه، نمونه و 
نشانه ای از ماهیت داعشی این رژیم است.حسین 
امیرعبداللهیان عصر سه شنبه در بدو ورود به مقر 
اروپایی سازمان ملل متحد در ژنو، در نشست 
عالیرتبه وزرایی با موضوع »وضعیت حقوق بشر در 
سزمینهای اشغالی فلسطین، اعلامیه جهانی حقوق 
بشر و حقوق بشر دوستانه بین المللی« با حضور 
تعدادی از وزرای خارجه کشورهای مختلف از جمله 
برخی کشورهای عربی و اسلامی و دیپلمات های 
ارشد شرکت کرد. امیرعبداللهیان در این نشست 
طی سخنرانی خود به بیان دیدگاه های کشورمان 
در خصوص وضعیت بحران فلسطین و شرایط 
نگران کننده انسانی غزه و کرانه غربی در نتیجه 
تداوم حملات جنایتکارانه رژیم صهیونیستی 
پرداخت. وزیر امور خارجه اقدامات دو ماهه اخیر 
رژیم صهیونیستی علیه مردم غزه را بدون تردید از 
مصادیق بارز جنایت جنگی و نسل کُشی دانست.

امیرعبداللهیان همچنین اقدام مؤثر برای توقف 
فوری حملات رژیم اسرائیل علیه غزه و توقف 
جنایات این رژیم در کرانه غربی و ارسال کمک های 
انسانی را وظیفه فوری جامعه بین المللی، سازمان 

ملل متحد و شورای امنیت سازمان ملل دانست.

چرا اعضای سازمان مجاهدین خلق کد 
ملی دارند؟

حاشیه های کد ملی »منافقین«

مهر: درج کد ملی در مشخصات متهمان پرونده 
»سازمان مجاهدین خلق« )گروهک تروریستی 
منافقین( در اولین جلسه دادگاه این پرونده، 

ابهاماتی را برای افکار عمومی ایجاد کرده است.
 اولین جلسه دادگاه رسیدگی به اتهامات اعضای 
»سازمان مجاهدین خلق« )گروهک تروریستی 
منافقین( صبح دیروز سه شنبه ۲۱ آذر ۱۴۰۲ در 
شعبه یازدهم دادگاه کیفری یک استان تهران به 

صورت علنی برگزار شد.
بر اساس اظهارات نماینده دادستان در این دادگاه، 
»متهم ردیف اول پرونده، تشکیلات موسوم به 
مجاهدین خلق )معروف به گروهک منافقین( 
است. طبق کیفرخواست اعلام شده از سوی 
دادگاه مسعود رجوی فرزند میرزاحسین با شماره 
شناسنامه ۶۷ و کد ملی ۰۸۳۹۴۲۰۹۵۱ متهم 
ردیف دوم است. رجوی رهبر منافقین بوده و 
پس از جدایی از فیروزه بنی صدر با مریم قجر 
عضدانلو ازدواج کرده است. رجوی در ۳۰ خرداد 
۱۳۶۰ دستور جنگ مسلحانه علیه نظام داده و 
سبب شهادت بیش از ۱۷ هزار نفر از مردم ایران 

می شود.«
همچنین طبق کیفرخواست اعلام شده از 
سوی دادگاه »مریم قجر عضدانلو فرزند 
حسین با شماره شناسنامه ۱۵۷۵ و کد ملی 
۰۰۴۱۶۵۴۳۵۸ با نام های مستعار مریم 
رجوی، طیبه امامی و ناهید اسدیان متهم 
ردیف سوم است. نامبرده دارای اعلان قرمز 
بوده و خود را رئیس جمهور خودخوانده 
شورای مقاومت می داند. مریم رجوی در 
ایام جنگ تحمیلی در عملیات آفتاب و فروغ 
جاویدان نقش موثری داشته و باعث شهادت 

بسیاری از هم وطنان شده است.«
همچنین »مهدی ابریشمچی فرزند موسی 
و متولد تهران متهم ردیف چهارم پرونده 
است.  ابریشمچی با شماره شناسنامه ۲۸۱۵۵ 
توسط محسن نجات حسینی جذب سازمان 
منافقین شده است. خواهران و برادران او 
همگی عضو منافقین بوده است. در سال 
۱۳۵۸ به دستور سازمان با مریم قجر عضدانلو 
ازدواج کرده و سپس با دستور دوباره سازمان 
از این شخص جدا شده است. ابریشمچی 
مسئول بخش امنیت و عملیات مهندسی 
سازمان است؛ عملیات مهندسی اقدامی در 
جهت ربودن و شکنجه مردم بوده است. در این 
عملیات افراد بی گناه ربایش شده و در خانه های 
تیمی منافقین شکنجه و مثله و سپس در 
مناطق متروک دفن می کردند. ابریشمچی 
عضو شورای مرکزی گروهک تروریستی و 

خودخوانده مقاومت ملی است.«
صدور کد ملی برای اعضای ارشد گروهک 
تروریستی منافقین یکی از ابهاماتی بود که 
پس از برگزاری این دادگاه مطرح شد. پاسخ 
این ابهام از سوی قوه قضائیه داده شده که  »با 
توجه به بند الف ماده ۲۷۹ قانون آیین دادرسی 
کیفری برای صدور کیفرخواست، در توضیح 
مشخصات متهم، درج شماره ملی الزامی 
است. به همین جهت، با درخواست دادگاه که 
اصرار بر رعایت کامل آیین دادرسی کیفری 
در رسیدگی به این پرونده دارد، سازمان ثبت 
احوال کشور بر اساس مشخصات متهمان، 
اقدام به صدور شماره ملی برای این افراد 
به جهت صحت شرایط شکلی رسیدگی به 
پرونده، طبق آیین دادرسی کیفری کرده 

است.«
جلسه بعدی دادگاه سه شنبه ۲۸ آذر ۱۴۰۲ 

برگزار خواهد شد.

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح:

تولیدانبوهجت»یاسین«بهزودیمحققمیشود

ایرنا: وزیر دفاع و پشـتیبانی نیروهای مسـلح با بازدیـد از مراحل 
آزمون های پـروازی جت آموشـی یاسـین، تاکید کـرد: ماموریت 
اصلـی یاسـین کاهـش مـدت و افزایـش کیفیـت آموزش هـای 

خلبانی اسـت.
 امیر محمدرضا آشـتیانی با بازدیـد از مراحل آزمون هـای پروازی 

جـت آموزشـی »یاسـین« بـا بیـان اینکـه یکـی از دغدغه هـای 
نیروهـای مسـلح در راسـتای ارتقای آمـوزش خلبانی، تسـلط بر 
انـواع هواپیماهـای جنگنـده  کلاس های مختلـف اسـت، افزود: 
این هواپیمای آموزشـی با حمایت کامل وزارت دفاع بـه زودی در 
حوزه آمـوزش خلبانان کشـور بهره بـرداری می شـود و بـه تولید 

انبـوه خواهد رسـید.
وی با بیـان اینکـه خلبانانی که بـا ایـن هواپیما آمـوزش ببینند، 
قابلیت پـرواز بـا جنگنده های نسـل جدیـد را دارند، تاکیـد کرد: 
هواپیمـای »یاسـین« باعـث کاهـش مـدت زمـان آموزش های 

خلبانـی و ارتقـا ایـن چرخه می شـود.
وزیـر دفـاع بـا اشـاره بـه اینکـه می تـوان از ایـن هواپیمـا در 
پشـتیبانی نزدیک هوایی نیز اسـتفاده کرد، گفت: یاسـین قادر 
خواهد بود تـا از انواع تسـلیحات با هدایت اپتیکـی و حرارتی در 

ماموریت هـای پشـتیبانی نزدیـک هوایـی اسـتفاده کند.

 

خبر

سرمقاله

خبر

 برخورد با مافیای خودرو در دولت
توضیح بهادری جهرمی درباره وضعیت ۶۰ مدیر متخلف برکنار شده

ســخنگوی دولت در واکنش به طرح ابهاماتی درباره 
معرفی نشدن ۶۰ مدیر متخلف دولتی به قوه قضائیه 
اظهار کرد: مدیران یادشده به یک پرونده خاص مرتبط 
نبودند و رسیدگی به فساد واردات چای نیز از اواخر سال 

گذشته با همکاری قوه قضائیه آغاز شده است.
 علی بهادری جهرمی در نشســت خبری هفتگی در 
پاسخ به این پرسش که چرا ۶۰ مدیر متخلف دولتی 
به قوه قضائیه معرفی نشده اند، تصریح کرد: در دانشگاه 
امیرکبیر درباره گشت ارشــاد مدیران صحبت کردم 
و گفتم بیش از ۶۰ مدیر که در مسائل مختلف در دو 
سال اخیر تخلفاتی داشــته اند، از سوی بازرسی ویژه 
ریاست جمهوری شناسایی و سپس برکنار شده اند. پس 

این موضوع مشخصاً به یک پرونده خاص برنمی گردد.
وی یادآور شد: در راستای اقدامات گشت ارشاد مدیران 
زمانی حتی اخذ مجوز انجام شده و در مواردی بازداشت 
هم صورت گرفته است. زمانی هم عکس این رخ داده و 
پیش آمده است که مدیرکلی در حوزه منابع طبیعی 
برکنار شد، اما گشت ارشــاد مدیران به موضوع وارد 
شــد و نظر خود را اعلام کرد که مدیر برکنارشده در 
حال مقابله با فساد بوده و باید به کار خود برگردد و این 
اقدام هم انجام شد. پس لازم است موضوعات را از هم 

تفکیک کنیم.
رسیدگی همزمان دو قوه به پرونده »چای 

دبش « از سال قبل
سخنگوی دولت یادآور شــد: در مورد پرونده تخلف 
واردات چای هم فرایند رسیدگی به این پرونده در اواخر 
سال گذشته با همکاری قوه قضائیه آغاز شده است و هم 
مقامات دولتی و هم مقامات قضایی توضیح داده اند که 

تقریباً این رسیدگی همزمان باهم پیش رفته است.
دبیر هیئت دولت تصریح کرد: بنابراین شناســایی و 
رسیدگی به پرونده فساد واردات چای از حدود شهریور 
ماه سال گذشته شروع شده و اواخر سال گذشته هم به 
تشکیل پرونده منجر شده و رسیدگی به این پرونده با 
پرونده مد نظر قوه قضائیه همزمان است اما چون اکنون 
دوباره بعد از حدود ۹ ماه پرونده بازخوانی شــده این 
پرسش در ذهن ایجاد می شود که چرا الان این اتفاق 
افتاده است؟ درحالی که اشاره کردم این دو پرونده تقریباً 
همزمان باهم پیش رفته اند و جزئیات را هم باید اجازه 
داد تا موضوع نهایی و امکان اظهار نظر قطعی درباره آن 

فراهم شود.
وی همچنین با اشاره به حضور بیش از نیمی از اعضای 
دولت در دانشگاه به مناســبت روز دانشجو، گفت: با 
احتساب حضور برخی از اعضا در چند نشست، بیش 
از ۳۰ جلسه میان مسئولان دولت با جامعه دانشگاهی 
برگزار شد. رئیس جمهوری هم در جلسه یکشنبه هیئت 
دولت به طور ویژه به وزرای علوم و بهداشت دستور دادند 
که مطالبات دانشجویی مطرح شده به صورت مجدانه 

پیگیری شود.
امیدواری ها نســبت به نحوه بررسی 

لایحه بودجه 1403 در مجلس
بهادری جهرمی با اشاره به گزارش مثبت کمیسیون 
بودجه درباره کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۳، اظهار کرد: 
تلاش دولت بر این بوده که بودجه واقعی پیش بینی شود. 
هم منابع درآمدی و هم هزینه ها متناسب با این منابع 

واقعی پیش بینی شده است. انتظار داریم با همکاری 
نزدیک دولت و مجلس، مشابه همکاری ها در تصویب 
برنامه هفتم توســعه، بتوانیم از بیش برآورد یا برآورد 

غیرواقعی منابع جلوگیری کنیم.
دبیر هیئت دولت ادامه داد: امیدواریم در گرو همکاری 
سازنده میان دولت و مجلس شورای اسلامی، بودجه 
تراز مناسبی برای ۱۴۰۳ پیش رو داشته باشیم که هم 
به رشد اقتصادی و هم به اجرای مرحله اول برنامه هفتم 

توسعه کمک کند.
کشفیات قاچاق سوخت را نسبت به سال 

گذشته افزایش داشت
وی در پاسخ به پرسشــی با تشریح برنامه دولت برای 
مدیریت مصرف سوخت، گفت: برنامه ریزی های دولت 
برای کاهش ناترازی در ســوخت و انرژی مبتنی بر 
افزایش تولید، بهینه سازی مصرف و جلوگیری از قاچاق 
اســت . در زمینه افزایش تولید فاز ۲ پالایشگاه آبادان 
تکمیل، راه اندازی و وارد مدار شد با تغییرات فرایندی در 
پالایشگاه های موجود نیز ظرفیت تولید بنزین افزایش 
پیدا کرده است.بهادری جهرمی یادآور شد: همزمان در 
حوزه مصرف هم در برخورد با قاچاق اقداماتی انجام شده 
که در شش ماهه ابتدایی ۱۴۰۲ ستاد مبارزه با قاچاق 
در گزارش خود تصریح کرده کــه ۷۲ درصد افزایش 
کشفیات قاچاق سوخت را نســبت به سال گذشته 
شــاهد بودیم.دبیر هیئت دولت یادآور شد: در زمینه 
بهینه سازی مصرف سوخت اقداماتی از جمله نوسازی 
و توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی با اولویت اتوبوس 
و تاکسی برقی مدنظر است. هفته گذشته ۴۰ دستگاه 
اتوبوس برقی به کرج و ۸۸ دستگاه تاکسی برقی به تهران 
تحویل شد. راه اندازی مترو پرند نیز باعث کاهش تردد 
خودروهای شخصی و طبعا کاهش مصرف سوخت و 
کاهش انتشار آلاینده ها می شود. برای مدیریت مصرف 

سوخت نیز به یک عزم عمومی برای استفاده از حمل و 
نقل عمومی به جای خودروهای شخصی نیاز داریم.

دولت در برخورد با مافیای خودرو بسیار 
جدی و مصمم است

سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشــی درباره پرونده 
تخلف شرکت بهمن موتور تصریح کرد: دولت در برخورد 
با مافیای خودرو بسیار جدی و مصمم است. این پرونده 
مربوط به سال گذشته است و یکی از پرونده های مرتبط 
با مافیای خودرو است که باید تکمیل فرآیند رسیدگی 
را پشت سر بگذارد. در مرحله بدوی سازمان تعزیرات 
محکومیت اعلام شده اما طبیعتاً حق تجدیدنظرخواهی 
داشتند و مجدداً نظرات کارشناسی در این زمینه اخذ 

می شود.
وی گفت: طبق آخرین گزارشات پرونده در حال نهایی 
شدن است و صدور رای به زودی صورت خواهد گرفت. 
دولت در برخورد با مافیای خــودرو قطعاً هیچ گونه 

اغماضی نخواهد داشت.
بهادری جهرمی در پاسخ به پرسشــی درباره پرونده 
»چای دبش« و تخصیص ارز ترجیحی به این شرکت، 
تأکید کرد: در دولت ســیزدهم ارز ترجیحی به چای 
تخصیص پیدا نکرده است. ارز تخصیص یافته به وادات 
چای، ترجیحی و ۴۲۰۰ تومانی نبوده بلکه ارز نیمایی 
بوده که از محل عرضه و تقاضای بانک مرکزی داده شده 
است. در آن زمان تفاوت ارز نیمایی با بازار آزاد یک هزار 

تا ۲ هزار تومان بود.
گشت ارشــاد مدیران در حوزه های 

مختلف فعال است
دبیر هیئت دولت یادآور شد: گشت ارشاد مدیران در 
حوزه های مختلف فعال است و نهادهای نظارتی قوای 
مجریه و قضائیه از شهریور ۱۴۰۱ این فساد را شناسایی 
اولیه کردند و برای اینکه شناسایی ذی نفعان و استرداد 

آنان به کشور انجام شود، نهایتاً تا پایان ۱۴۰۱ تشکیل 
پرونده زمان برد.

وی گفت: این ارزها محدود به واردات چای نبوده و برای 
واردات تجهیزات هم تخصیص یافته است که نیمی از 
این ارز را تشکیل می دهد و اتفاقا بخش عمده تجهیزات 
هم وارد شده است. رفع تعهد ارزی برای تولید، ۱۸ ماه 
مهلت دارد و تا این ۱۸ ماه سپری نشود، تخلف ارزی 
امکان کشف ندارد، بنابراین رویه کشف فساد مربوطه از 

شهریور سال قبل آغاز شده بود.
دستاوردهای سفر رئیس جمهوری به 

مسکو
سخنگوی هیئت دولت در پاسخ به پرسش ایسنا درباره 
دستاوردهای سفر رئیس جمهوری به مسکو به ویژه در 
حوزه اقتصادی، اظهار کرد: این سفر با حضور وزرای امور 
خارجه، راه، نفت و روسای سازمان انرژی اتمی و بانک 
مرکزی همراه بود و طبیعتاً در تمام حوزه های یادشده و 
به ویژه انرژی، بانکی و پولی، کشاورزی، ترانزیت و کریدور 
شمال - جنوب تبادل نظرهایی انجام و همکاری هایی در 
نظر گرفته شد. ابتکارات جدیدی برای تسریع توافقات 
صورت گرفت.بهادری جهرمی افزود: یکی از موضوعات 
اصلی این سفر هم موضوع فلســطین بود که توقف 
هرچه سریعتر بمباران  مناطق مسکونی مردم مظلوم 
فلســطین و رفع محاصره غزه از جمله نقاط اشتراک 
میان ایران و روسیه در این سفر بود.وی با اشاره به جایگاه 
دیپلماســی اقتصادی در دولت، گفت: هدف گذاری 
دولت در توسعه سیاســت خارجی، بر مبنای توسعه 
همکاری های اقتصادی است و دیپلماسی همسایگی 
محور کار دولت است. تعاملات چندجانبه خارجی نیز 
آثار متعددی داشته و به تحقق رشد اقتصادی کمک 
کرده است؛ به گونه ای که در نیمه اول امسال، به رشد ۷ 
درصدی رسیدیم؛ همچنین باید گفت که در هشت ماه 
نخست امسال، ارزش صادرات به کشورهای همسایه 
با ۱۲ درصد رشــد به ۱۸ میلیارد دلار رسیده است و 
مجموع، مبادلات تجاری در این مدت به ۳۸ میلیارد 

دلار رسیده است.
برنامه دولت برای رعایت حجاب

دبیر هیئت دولت در پاسخ به پرسشی درباره 
برنامه دولت برای رعایت حجاب، گفت: برنامه دولت 
همیشــه اجرای قانون اســت و در چارچوب آن گام 
برمی دارد. تکالیفی از ســوی قانونگذار متوجه دولت 
است و این امر نسبت به گروه های مختلف مردم تفاوتی 
ندارد، اقدام دولت بر اساس معیار قانونی است که از سوی 
مجلس شورای اسلامی مشخص شده است و ابعاد را در 

این حوزه مشخص کرده است.
وی  ادامه داد: اگر اقدامی مصداق قانونی باشــد که در 
مجلس برای امر به معروف و نهی از منکر تصویب شده، 
قانونگــذار تکلیف دولت، دســتگاه قضایی و ســایر 
دستگاه های اجرایی را مشــخص کرده است که در 
چهارچوب قانون از آمران به معروف حمایت کنند. اگر 

مصداقی عنوانش تخلف باشد هم تکلیف روشن است.
بهادری جهرمی تأکید کــرد: اگر همه ما بیاموزیم در 
چارچوب قانون صحبت کنیم، چه حاکمیت، چه دولت، 
چه مجلس و چه تمامی شهروندان، حتماً نفع عمومی ما 

با حرکت در چتر مشترک قانون، فراهم می شود.

رییس سازمان انرژی اتمی کشورمان گفت: در 
حال حاضر ۲ بازرس آژانس بین المللی انرژی اتمی 
به صورت سرزده در حال بازدید از ۲ مکان در ایران 

هستند.
»محمد اسلامی« رییس سازمان انرژی اتمی 
کشورمان در آئین رونمایی از ۳ رادیوداروی تشخیصی 
و درمانی در محل نمایشگاه پژوهش، فناوری و فن بازار، 
ضمن تبریک هفته پژوهش اظهار کرد: به لطف الهی 
همکاران ما در سازمان انرژی اتمی، به صورت کاملًا 
فعال فرایند تحقیقات را با ظرفیت سازی هوشمندانه 
تداوم بخشیدند و ما -  از این ظرفیت سه نتیجه را ارائه 

می کنیم.
اسلامی افزود: در توسعه رادیوداروها دو هدف را دنبال 
می کنیم؛ یکی افزایش اثربخشی رادیودارو و دوم 
قدرت تشخیص رادیوداروها؛ این ۳ رادیودارو نتیجه 
این دو رویکرد است. وی گفت: در حال حاضر در 
سازمان انرژی اتمی، ۵۰ نوع رادیودارو تولید می شود و 

۱۰ رادیو دارو در فرایند بالینی، قرار دارد.
اسلامی درخصوص فروش آب سنگین به آمریکا گفت: 
ما این آب سنگین را به صورت رسمی می فروشیم 

و آمریکا مقداری خرید کرده است؛ متقاضی از 
کشورهای دیگر هم داریم. درحال حاضر هم مشتقات 

آب سنگین و هم خود آب سنگین را می فروشیم.
وی در مورد حضور بازرسان در ایران گفت: هیچ 
قانونی نمی تواند بازرسان را به ایران تحمیل کند؛ در 
حال حاضر ۲ بازرس آژانس بین المللی انرژی اتمی 
به صورت سرزده در حال بازدید از ۲ مکان در ایران 

هستند.
رییس سازمان انرژی اتمی کشورمان در مورد برجام 
گفت: آمریکا به تنهایی از برجام خارج شده است 
و معیار کار ما، قانون اقدام راهبردی مجلس است؛ 
بنابراین ایران هیچ گونه بی تعهدی در برجام نداشته 
است و آمریکا باید به تعهدات خود عمل کند؛ سند 

برجام برای ما معتبر است.
اسلامی در مورد برنامه سازمان انرژی اتمی برای 
همکاری با کشورهای همسایه در خصوص مسائل 
هسته ای گفت: در حال حاضر با کشور عراق در 
خصوص ارسال رادیوداروها توافق کرده ایم و ارسال 
انجام می شود؛ اگر کشورهای دیگر درخواستی در این 

زمینه داشته باشند، بررسی خواهیم کرد.

وی با اشاره به اخراج بازرسان از ایران گفت: ما هیچ 
بازرسی را اخراج نکرده ایم بلکه اعتبارنامه آن ها را 
لغو کردیم؛ -  هم در همین مهلت ۵ بازرس جدید 
را موافقت کردیم که این یک امر بدیهی و تعریف 

شده است.
اسلامی افزود: در یک کمیته ای، این بازرسان را ارزیابی 
می کنیم و آن هایی که تأیید صلاحیت می شوند، 
می توانند وارد ایران شوند؛ هیچ مشکلی میان ما و 

آژانس به صورت اجرایی وجود ندارد.
وی در مورد بسته شدن پرونده ۲ مکان ادعایی، افزود: 
ما نگفته ایم که بسته شده است اما امیدواریم اراده 
سیاسی برای بسته شدن این موضوع وجود داشته 

باشد.
رییس سازمان انرژی اتمی در مورد ادعای گروسی 
در خصوص فعالیت هسته ای ایران، گفت: نه تنها 
وزیر صهیونیستی غزه را به استفاده از سلاح هسته ای 
تهدید کرد بلکه آن ها ایران را هم تهدید کردند؛ ما با 
نامه ای به آژانس بین المللی انرژی اتمی این موضوع 

را پیگیری کردیم و گفتیم باید به آن ها تذکر بدهند.
اسلامی با اشاره به قیمت رادیوداروها گفت: 
رادیوداروها عمر کوتاهی دارند و قیمت هر دوز آن ها 
در بازار، -  به طور متوسط به حدود ۴ هزار دلار می رسد 
که با توجه به شرایط تحریمی قابل تامین نیستند و این 
افتخار برای همکاران ما در سازمان انرژی اتمی است 

که توانستند این ها را تولید کنند.

وی در مورد کاربرد شتاب دهنده ها گفت: انواع 
مدل های پرتو و شتاب دهنده، هر کدام کاربردی برای 
بهبود کیفیت زندگی مردم دارند؛ موضوع مهم این بوده 
که بتوانیم این قابلیت را ایجاد کنیم تا در برآیندهای 

تولیدی مورد استفاده قرار بگیرد.
اسلامی گفت: اینکه سامانه ها را به صورت گروهی 
تولید می کنیم، گام اول است و گام دوم، نصب این 

سامانه ها است. 
وی با اشاره به کاربرد پلاسما نیز گفت: پلاسما دامنه 
گسترده ای را تحت پوشش قرار داده است؛ ما زودترین 
نتیجه ای که گرفتیم برای معالجه بیماران دیابتی 
است؛ در چند کار کلیدی کارمان را شروع کردیم و 
در روزهای آینده از یک مرکز پلاسما درمانی افتتاح 

می کنیم.
رییس سازمان انرژی اتمی افزود: در بحث بالینی در 
بیمارستان شهدای تجریش، پلاسما مورد استفاده 
قرار می گیرد و ان شاءالله در کل کشور هم آن را توسعه 
خواهیم داد. وی افزود: متاسفانه وقفه ای در خط تولید 
پیش آمد و تا قبل از پایان سال جاری، این را بازآفرینی 
خواهیم کرد و در بخش کشاورزی ورود پیدا می کنیم.

اسلامی با اشاره به مسئله پساب ها نیز گفت: اکنون به 
دنبال تصفیه پساب های خطرناک و شیرابه هستیم؛ 
فازهای مهندسی طی شده و در همین سال، در یک 
شهر برای تصفیه شیرابه ها پروژه خودمان را آغاز 

می کنیم.

رییس سازمان انرژی اتمی تاکید کرد

آمریکامشتریآبسنگینایران


